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P R O T O K Ó Ł XXXVI/18 

 

z XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Szepietowie odbytej w dniu 21 sierpnia 2018 r. w sali 

Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie. 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 1015, a zakończono o godz. 1245 . 

 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, co stanowi 93,33 % (zgodnie 

z listą obecności). 

 

Radni obecni na sesji: 

1. Sosnowska Renata 

2. Czarkowski Sławomir 

3. Wojtkowski Mirosław 

4. Czartoszewski Piotr 

5. Pabich Marek 

6. Dąbrowski Marian 

7. Jan Ołdakowski 

8. Andrzej Szymoniak 

9. Dąbrowska Wiesława 

10. Jabłoński Ryszard Andrzej  

11. Paprocki Piotr 

12. Pawłowska Danuta 

13. Niemyjski Sławomir 

14. Stypułkowski Henryk 

 

Radnie nieobecni na Sesji: 

1. Żebrowska Wioleta. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Szepietowa - Pan Robert Lucjan Wyszyński 

2. Zastępca Burmistrza – Pan Michał Gąsowski 

3. Skarbnik Gminy – Pani Anna Wiśniewska 

4. Sekretarz Gminy – Pani Elwira Zaręba 

 

oraz dyrektorzy szkół, kierownicy zakładów pracy z terenu gminy, Przewodniczący Rad 

Sołeckich (zgodnie z załączonymi listami obecności). 
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Porządek obrad sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Informacja o pracy komisji w okresie między sesjami. 

7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz informacji o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I 

półrocze 2018 r.. 

8. Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Kultury  

w Szepietowie za I półrocze 2018. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wysokomazowieckiemu w formie dotacji celowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2021 

wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2023. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Szepietowo na lata 2017-2021. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Szepietowo. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Szepietowo. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Aktualizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Szepietowo na lata 2015 – 2020 r. 

20. Odpowiedzi na interpelacje. 

21. Wolne wnioski i zapytania. 

22. Zamknięcie obrad 

Przebieg obrad: 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Sławomir Czarkowski. 

Przewodniczący powitał wszystkich obecnych na Sesji oraz stwierdził, że na stan 15 radnych 

na sesji obecnych jest 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować 

i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Ad.2.  Przewodniczący Rady powiedział, że do przesłanego porządku obrad chciałby wnieść 

następujące zmiany: „Wnoszę o dodanie do porządku obrad następujących punktów:  
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-Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXV/260/18 w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Szepietowo; 

-Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXV/261/18 z dnia 25 lipca 2018 roku 

zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć dla kadry kierowniczej, ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty 

Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy w szkole obowiązki 

określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

Dodam, że dwa wnoszone do porządku obrad punkty były przedmiotem wspólnego 

posiedzenia Komisji, które odbyło się 17 sierpnia 2018 r., podczas, którego Komisje 

zapoznały się z tematem niniejszych projektów uchwał i pozytywnie je zaopiniowały. 

 

W związku z brakiem pozytywnej opinii dla projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zbycie nieruchomości (pkt. 15) wnoszę o zdjęcie punktu z porządku obrad.” 

 

Do zaproponowanych zmian Radni nie wnieśli uwag. Przystąpiono do głosowania nad 

poszczególnymi wnioskami: 

1.Wniesienie do porządku obrad punktu Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 

XXXV/260/18 w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Szepietowo. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Punkt Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 

XXXV/260/18 w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Szepietowo – został dodany do porządku obrad jednogłośnie. 

 

2. Wniesienie do porządku obrad punktu Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 

XXXV/261/18 z dnia 25 lipca 2018 roku zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania i 

rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla kadry kierowniczej, 

ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych 

w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy w 

szkole obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze 

godzin. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Punkt Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr 

XXXV/261/18 z dnia 25 lipca 2018 roku zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania i 

rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla kadry kierowniczej, 

ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych 

w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy w 

szkole obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze 

godzin – został dodany do porządku obrad jednogłośnie. 

 

3.Zdjęcie z porządku obrad punktu Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. Punkt Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości – został zdjęty z porządku obrad jednogłośnie.  
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Przewodniczący zapoznał ze zmienionym porządkiem obrad. 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Informacja o protokole z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie między sesjami. 

6. Informacja o pracy komisji w okresie między sesjami. 

7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz informacji o kształtowaniu 

się Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I 

półrocze 2018 r. 

8. Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka Kultury 

w Szepietowie za I półrocze 2018. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wysokomazowieckiemu w formie dotacji celowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-

2021 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2023. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniego 

Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Szepietowo na lata 

2017-2021. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny nieruchomości. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Szepietowo. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Szepietowo. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Aktualizacji Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej dla Gminy Szepietowo na lata 2015 – 2020 r. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXV/260/18 w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Szepietowo; 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXV/261/18 z dnia 25 lipca 2018 roku 

zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć dla kadry kierowniczej, ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 

Karty Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy w szkole 

obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym 

wymiarze godzin. 

21. Odpowiedzi na interpelacje. 

22. Wolne wnioski i zapytania. 

23. Zamknięcie obrad.  
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 Przeprowadzono głosowanie. 

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za przyjęciem porządku obrad głosowało 14 radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

 

Ad.3.  Z informacją o protokole z poprzedniej sesji zapoznał Wiceprzewodniczący Rady Pan 

Sławomir Niemyjski. 

Uwag do informacji nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 

 

Ad.4. Interpelacje Radnych. 

Radny Jan Ołdakowski powiedział, że chciałby poruszyć pod koniec sesji sprawę transportu 

węgla w sobotę, który odbywał się pomimo obowiązującego zakazu ruchu samochodów 

ciężarowych. 

 

Ad. 5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie miedzy sesjami. 

Burmistrz przedstawił informację z pracy w okresie między sesjami. Ponadto omówił 

przebieg inwestycji realizowanych na terenie gminy: 

„- zakończona została budowa miejsca rekreacji w miejscowości Dąbrowa Wilki; 

- w trakcie realizacji jest droga z Dąbrowy Łazów do Dąbrowy Wilki w kierunku Nowej Wsi. 

Dostaliśmy dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego 78.000 zł na budowę tej drogi – 

umowa została podpisana w piątek; 

- zakończone zostały prace przy modernizacji punktów przedszkolnych przy wszystkich 

szkołach podstawowych na terenie naszej gminy. Tak jak wspominałem jest to 

dofinansowane z Lokalnej Grupy Działania. Zmodernizowane zostały obiekty przedszkolne w 

szkołach w Szepietowie, Dąbrówce Kościelnej i Wojnach Krupach; 

- kończą się prace na budowie targowiska. Wiata już stoi, w tej chwili kończone są prace 

związane z elektryką, zasilaniem i utwardzeniem placu, ale jest to już końcowy etap prac; 

- w trakcie realizacji jest inwestycja we Włostach na miejsce rekreacji polegająca głównie na 

zagospodarowaniu działki przed stawem; 

- trwają prace przy realizacji placu zabaw przy szkole w Wojnach Krupach. Jest to zdanie 

dofinansowane przez Urząd Marszałkowski. Jest już wykorytowane, w tej chwili czekamy na 

ogrodzenie i montaż urządzeń.” 

 

Głos zabrali: 

Radny Henryk Stypułkowski zawrócił się z prośbą o przedstawienie informacji związanych 

z gazyfikacją. 

Burmistrz: „nadal trwają prace projektowe, które są mocno zaawansowane. Dwa tygodnie 

temu byłem na spotkaniu w Zarządzie Dróg Wojewódzkich, bo pojawił się kolejny problem z 

przejściem rury gazowej. O pierwszym problemie wspominałem wcześniej - w pasie drogi 
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krajowej trzeba było wyciąć ponad 300 drzew, żeby rura szła po krawędzi pasa drogowego. 

Zakład musiałby zapłacić odszkodowanie prawie 1 mln zł za wycięcie tych drzew. W tej 

chwili projektanci przeprojektowują tą sieć i będą ją przetykać pod drzewami. Kilka drzew 

będzie usuniętych, a sieć gazowa pójdzie poniżej korzeni. Wybrano taką technologię, żeby 

obniżyć koszty, ponieważ odszkodowanie za wycięcie drzew nie było przewidziane w 

budżecie przedsięwzięcia. Polska Spółka Gazownicza nie miała na to środków i zmieniają 

projekt.  

Jeśli chodzi o Dąbrówkę – też byliśmy na takim spotkaniu w Zarządzie Dróg Wojewódzkich, 

Jak wiecie Państwo tam jest dość wąski pas drogi i nowe chodniki. Projektanci planowali 

puszczenie tej rury po lewej stronie drogi. Zarząd Dróg Wojewódzkich się nie zgodził, kazał 

iść im po prawej stronie, czyli od tej strony co mleczarnia. Będzie robione głównie 

przeciskami. Natomiast tu gdzie jest rów jest zgoda na puszczenie rury poniżej rowu.  

W Wojnach - Pieckach już sieć jest zaprojektowana, był natomiast tam problem na wysokości 

działki, której właścicielem był poprzedni Burmistrz. Były tam nieuregulowane sprawy 

spadkowe, w tej chwili jest to już uregulowane i obecny właściciel wyraził zgodę na przejście 

rury na wysokości działki. Wydaje mi się, że prace idą zgodnie z harmonogramem, który 

przedstawiał dyrektor PSG, czyli do końca pierwszego kwartału powinny być zakończone 

prace projektowe i przystąpią do realizacji. Dla nich wykonanie sieci to jest o wiele szybsza 

praca niż zaprojektowanie. Prawdopodobnie ściągną taką nowoczesną maszynę z 

Wielopolski, bo tutaj zakład gazowniczy nie ma takiej maszyny do przecisków. W 

Wielkopolsce mają maszynę, która potrafi robić przeciski na kilkaset metrów. Wydaje mi się, 

że powinno być zgodnie z harmonogramem przedstawianym przez Dyrektora PSG na 

wcześniejszej sesji. Chyba nie powinno być żadnych problemów.” 

Radny Ryszard Andrzej Jabłoński: „Jak są zaawansowane prace dotyczące przebudowy w 

Szepietowie ulic Mazowieckiej i Głównej wzdłuż drogi krajowej?” 

Burmistrz: „Jak Państwo wiecie jest wyłoniony wykonawca, który podjął się realizacji tego 

zadania w systemie zaprojektuj i wybuduj. Czyli są projektanci, którzy pracują na zlecenie 

głównego wykonawcy, którym jest TRAKT z Wysokiego Mazowieckiego. Tak jak 

wspominałem wartość tej inwestycji to 23 mln zł. Trwają prace projektowe. Ze wstępnym 

projektem już projektanci byli na konsultacjach. Mieliśmy uwagi związane z szerokością 

wjazdów i z poszerzeniem zjazdów na posesje. Projektuje to dosyć duże biuro projektowe z 

Białegostoku. Także włącznie z odcinkiem ścieżki rowerowej tej do Dąbrówki – czyli do 

skrzyżowania drogi z drogą na Wojny – tak jak wspominałem będzie to tak zaprojektowane. 

Tak jak Państwo wiecie ubiegaliśmy się do drogi wojewódzkiej, ale ze względu na 

ograniczenie zakresu asfaltu w związku z tym, że częściowo pokrywa się to z inwestycją 

kolejową (budową dróg związaną z przebudową kolei). Skrócony został odcinek asfaltu na 

drodze krajowej w ramach tego projektu, a w to miejsce został wstawiony ciąg pieszo-

rowerowy do Wojen. Jest to na etapie projektowania. Myślę, że tak jak z gazem będą chcieli 

przez zimę skończyć projekt i szybko zacząć robić. Czasu za dużo nie będzie, bo mają termin 

wykonania inwestycji do końca września przyszłego roku. Czyli trzeba spodziewać się tego, 

że na wiosnę znacznie rozkopią Szepietowo. Tak jak wspominałem na ulicy Mazowieckiej na 

odcinku za Ośrodkiem Zdrowia do ulicy Ogrodowej planowana jest droga techniczna 

równoległa do drogi krajowej. Celem będzie sprowadzenie ruchu z ulicy Krótkiej, Witosa i 

wszystkich posesji położonych na tym odcinku. Jest tam 14 zjazdów na drogę krajową i nie 

poprawia to bezpieczeństwa na tym odcinku drogi, czyli zaplanowana będzie droga 
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równoległa, żeby ruch z posesji i ulic dochodzących przekierować. Wyjście będzie na 

wysokości ulicy Przemysłowej – wyjazd z tej drogi równoległej. Ustalone jest z 

projektantami, że jeśli będą mieli koncepcję do omówienia to przyjadą i poinformują nas jak 

to będzie wyglądało. Będą chcieli również przeprowadzić jakieś konsultacje z mieszkańcami. 

Robią to na ile przepisy pozwalają, żeby było dobrze, a przynajmniej lepiej niż jest. 

Wszystkie te inwestycje są na bieżąco konsultowane, poza inwestycją kolejową. Tam są już 

tak napięte terminy, że projektanci mówią, że już maja nie konsultować tylko rysować tak jak 

im pasuje, a później będą się zastanawiać czy będzie to dobrze, czy niedobrze. Pan Radny 

Ołdakowski pokazywał nam artykuł z Pulsu Biznesu dotyczący inwestycji kolejowej – 

odcinek torów z Białegostoku do Czyżewa w jednym przetargu ma kosztować 2 mld 400 mln 

i 18 miesięcy na realizację. Protestuje tutaj stowarzyszenie wykonawców, że jest to tak krótki 

termin, że ich zdaniem nie da się tego zrobić w tym terminie. Ale jest to związane z cyklem 

funduszy unijnych, które do 2020 roku trzeba wydać. Także termin jest bardzo krótki. Tak jak 

liczyliśmy to firma musiałaby miesięcznie przerabiać 35 mln, żeby te pieniądze przerobić. W 

zasadzie musi to być dosyć duża firma.” 

Radny Ryszard Andrzej Jabłoński: „Panie Burmistrzu, czy zakres przebudowy obejmuje 

również przebudowę linii energetycznej?” 

Burmistrz: „Tak. Tak jak wspominałem na którejś z wcześniejszych sesji, kiedy 

dowiedzieliśmy się, że jest kompleksowa przebudowa drogi krajowej to doprowadziliśmy do 

takiego spotkania w Zarządzie Dróg Krajowych, na którym był Dyrektor Dzięgielewski, 

Generalny Dyrektor Zakładu Energetycznego i Dyrektor Rejonu z Bielska. Udało się ich 

przekonać, żeby przy okazji przebudowy drogi przebudowano również linie energetyczne 

przebiegające przez Szepietowo (wprowadzenie linii do ziemi). Na tym odcinku drogi 

krajowej mają być 4 kanały technologiczne: jednym ma iść prąd, a pozostałe będą w rezerwie 

państwowej do celów pewnie nie do końca jawnych. Ale teraz tak się robi, że przy drogach 

krajowych takie kanały są robione. Jest już ogłoszony przetarg (być może jest już 

rozstrzygnięty) na przebudowę tej linii energetycznej, także będzie się to odbywało razem. 

Projektanci drogi też są za tym rozwiązaniem, bo im łatwiej będzie zaprojektować drogę jak 

będą mogli sobie te słupy poprzesuwać i tych słupów będzie mniej. Wiąże się to dla nas z 

tym, że Gmina będzie musiała na własny koszt zrobić oświetlenie później w Szepietowie, 

czyli kupić słupy oświetleniowe. Natomiast w ramach przebudowy linii chcielibyśmy, żeby 

kable już wychodziły. Po prostu zostałaby już tylko techniczna sprawa ustawienie słupów i 

zrobienie oświetlenia – obniżyłoby to znacznie koszty. Była tutaj duża przychylność Zakładu 

Energetycznego, Zarząd Dróg też był zwolennikiem takiego rozwiązania, bo dla nich też jest 

to duże ułatwienie przy projektowaniu drogi. Jak Państwo wiecie słupy stoją bardzo blisko 

jezdni, w wielu miejscach są niebezpieczne i przy okazji przebudowy chcielibyśmy tzn. jest 

już podjęta taka decyzja, że będzie przebudowa linii energetycznej przebiegającej wzdłuż 

drogi krajowej w jednej inwestycji.” 

Dalszych uwag do informacji nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie. 

(informacja dołączona do protokołu) 
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Ad.6. Informacja o pracy komisji w okresie między sesjami.  

Z informacją o pracy komisji w okresie między sesjami zapoznała Wiceprzewodnicząca Rady 

Pani Danuta Pawłowska. 

Głos zabrali: 

Radna Renata Sosnowska: „Jeszcze przed naszym wspólnym posiedzeniem Komisji zwrócił 

się do mnie Pan Dyrektor Markowski z prośbą o przekazanie funduszy, które były 

przeznaczone na remont dachu na sprawy bieżące. Umknęło to mojej uwadze i ja tego 

Państwu nie przekazałam. Natomiast zaraz po posiedzeniu zadzwoniłam do Pana Burmistrza, 

że Pan Dyrektor był w takiej sprawie i może to dzisiaj zaopiniujemy.” 

Burmistrz: „Państwo Radni znacie sprawę. Chodzi o pieniądze, które szkoła 

zaoszczędziła/wypracowała na stołówce. Tak jak Państwo pamiętacie były pierwotnie 

przeznaczone na remont dachu. W związku z tym, że Pan Dyrektor uznał, że lepiej zaczekać z 

tym remontem dachu i zrobić go z blachy tak porządnie – na co w tym roku nie mieliśmy 

pieniędzy i szkoła godzi się żeby rok zaczekać. Te pieniądze pozwoliłyby na uzupełnienie 

prac nieobjętych projektem związanym z przystosowaniem pomieszczeń przedszkolnych. 

Wiecie tak to jest przy budowie – zawsze wychodzą jakieś prace dodatkowe, które trzeba 

zrobić żeby poprawić estetykę czy uzupełnić wyposażenie. Prośba Dyrektora dotyczy właśnie 

tego, żeby z tych pieniędzy można było sfinansować wydatki związane z pracami 

remontowymi. Wydaje mi się, że te pieniądze leżą dla szkoły, chyba to najsensowniejsze, bo 

po co mają czekać jak tutaj prace budowlane się zakończyły i wiadomo, że są jakieś potrzeby. 

Chyba dobrze byłoby to od razu uzupełnić.” 

Dalszych uwag do informacji nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie. 

 Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 

radnych, za przyjęciem informacji głosowało 14 radnych. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja została przyjęta jednogłośnie.  

(informacja dołączona do protokołu) 

 

 

Ad.7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz informacji o 

kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć za I półrocze 2018 r. 

Burmistrz zwrócił się z prośbą o umożliwienie zabrania głosu Wiceprezesowi Banku SBR w 

Szepietowie Panu Tomaszowi Gromada. 

Przewodniczący udzielił głosu. 

Wiceprezes Pan Tomasz Gromada: „Witam wszystkich Państwa i bardzo dziękuję za 

zaproszenie Panu Przewodniczącemu i Panu Burmistrzowi. Przepraszam, że wszedłem w 

obrady, natomiast postaram się nie zająć dużo czasu. Tak jak Pan Burmistrz powiedział na 

poprzednich radach była podnoszona kwestia banku, co się u nas dzieje, jak wygląda sytuacja. 

Zapewne Państwa bardzo interesuje informacja jak Bank stoi kondycyjnie, jak się ma 

finansowo, czy Państwa środki, jeżeli mają je Państwo ulokowane w banku, a obstawiam, że 

tak – przynajmniej większość z Państwa. Czy są bezpieczne? I tutaj chciałbym ze swojej 
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strony odpowiadając na pytania pojawiające się na poprzednich posiedzeniach uspokoić 

przede wszystkich Państwa pod kątem stabilności naszego banku. Jest on w dobrej kondycji 

finansowej, żadne środki naszych klientów nie są zagrożone. Cały czas pracujemy nad 

rozbudową banku, nad poprawą wielu wskaźników, chcemy przede wszystkim otworzyć się 

na nowych klientów – na młodych też klientów. Dopasować pewne standardy panujące w 

banku do standardów obowiązujących w innych bankach w kraju czy to bankach 

spółdzielczych, czy komercyjnych. Dostosować również ofertę produktową. Jesteśmy na 

etapie modernizacji systemu informatycznego, co pozwoli na to żeby wszelka obsługa klienta 

w placówkach, czy obsługa wniosków kredytowych czy też innych produktów następowała 

szybciej.  Z mojej strony chciałbym przekazać informację, że bank ma się dobrze, że nic 

bankowi nie grozi i wszyscy klienci mogą być spokojni. Oczywiście mam też świadomość 

tego, że mogą sobie Państwo pomyśleć, że co mógłbym powiedzieć innego. Natomiast taka 

jest prawda i tak to wygląda. Chciałbym też żeby tak naprawdę od teraz, czy generalnie żeby 

wdrożyć zasadę, żeby był jakiś przepływ informacji między bankiem, Państwem, Gminą: co 

się dzieje w banku, na jakim jest etapie przeprowadzane, żeby nawiązać dialog z 

przedsiębiorcami i klientami indywidualnymi. Żeby bank mógł też udzielać się w życiu 

Gminy, może finansować pewne przedsięwzięcia. Ale tak naprawdę jest to bank, który został 

tutaj stworzony przez Państwa, może przez Państwa rodziców. Chodzi o to, żeby ten bank 

dalej funkcjonował, żeby klienci się nie bali, nie byli zagrożeni, że coś się dzieje z ich 

finansami. Pracujemy nad tym, żeby cały czas ten bank rozwijać, żeby był bardziej przyjazny 

klientowi, otwierał się na nowych klientów, żeby obecni klienci nie odchodzili i żeby nikt się 

nie bał, że jego środki są zagrożone. Może mają Państwo jakieś pytania bezpośrednie to 

postaram się na te pytania odpowiedzieć.” 

Radny Henryk Stypułkowski: „Czy mamy już prezesa na stałe czy dalej p.o.?” 

Wiceprezes Pan Tomasz Gromada: „Prezes jest cały czas pełniącym obowiązki Pan Dariusz 

Gąsior. Natomiast myślę, że ta sytuacja rozwiąże się niebawem, prawdopodobnie w okresie 

kwartału. Taka jest decyzja Komisji Nadzoru Bankowego, że w przeciągu kwartału będzie 

decyzja. Natomiast prezes, który jest na stanowisku pełniącego obowiązku ma takie same 

kompetencje jakby był normalnym prezesem, więc funkcjonowanie banku przez tą funkcję 

p.o. w żaden sposób się nie zmienia.” 

Radny Henryk Stypułkowski: „Mówiło się o obniżeniu kosztów funkcjonowania SBR 

poprzez likwidację niektórych oddziałów w Białymstoku.”  

Wiceprezes Pan Tomasz Gromada: „Powiem w ten sposób, jeśli chodzi generalnie o 

placówki bankowe to na dzień dzisiejszy jesteśmy na etapie obniżania kosztów generalni 

funkcjonowania banku. Przeglądamy wszystkie umowy, które mamy zawarte z różnymi 

partnerami, z najmującymi lokali i tak naprawdę negocjujemy ceny. Nie dlatego, że coś się 

dzieje złego tylko wiadomo trzeba pewne sprawy uporządkować. Natomiast, co do samych 

oddziałów na rynku białostockim jesteśmy na etapie podejmowania decyzji na temat punktów 

obsługi klienta. Są dwa oddziały w Białymstoku na ulicy Sienkiewicza i Jana Pawła, 

natomiast są punktu obsługi klienta. Pod tym kątem teraz się przyglądamy i analizujemy 

wskaźniki, ale nie po to, żeby zamykać te oddziały, ale po to żeby te punkty obsługi klienta 

przerobić na normalnie funkcjonujące oddziały. Nie chcemy zmieniać i ograniczać 

działalności banku tylko chcemy utrzymać ten poziom, a wręcz przeciwnie chcemy ten bank 

rozwijać. Dlaczego też chcemy rozwijać może też Państwu powiem. Sytuacja w bankowości 

generalnie to co się dzieje w kraju na chwilę obecną przedstawia się w ten sposób, że duże 
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banki (zresztą też Państwo widzicie, oglądacie telewizję, czytacie gazety) się konsolidują i 

łączą. Na razie przebiega na ta etapie banków komercyjnych, czyli duże banki komercyjne - 

PKP BP teraz chciało przejąć ALIOR BANK, i banki się łączą. To samo w pewnym 

momencie nastąpi w spółdzielczości. Czyli jeżeli na dzień dzisiejszy mamy system 350 

banków spółdzielczych w grupie SBS plus jeszcze 250 banków w kolejnym zrzeszeniu. To 

550 banków w pewnym momencie - ja nie mówię, że to nastąpi dzisiaj, za rok, czy za dwa 

lata, ale może być kiedyś taka sytuacja, że odgórnie banki spółdzielcze dostaną nakaz łączenia 

się. I wiadomo ten bank, który jest większy będzie przejmował te banki mniejsze. Wiec naszą 

rolą i naszym zadaniem w dniu dzisiejszym też jest to, żeby ten bank rozwijać. I jeżeli 

kiedykolwiek będzie informacja, że banki spółdzielcze muszą się w jakiś sposób łączyć to 

żeby nasz bank z Szepietowa był bankiem, który będzie przejmował pozostałe banki, a nie 

odwrotnie. Więc też nie chcemy ograniczać i zamykać przede wszystkim oddziałów, tylko 

chcemy, żeby odziały były rentowne. I faktycznie tak jak Pan powiedział odnośnie 

Białegostoku, punkty obsługi klienta, żeby przerobić na oddziały. Jeżeli punktu obsługi 

klienta nie da się przerobić na oddział ze względu na małą powierzchnię, kubaturę lokalu to w 

tym momencie oczywiście może być decyzja o zamknięciu, ale na to miejsce będziemy 

chcieli na pewno w innej lokalizacji otworzyć oddział, żeby bank funkcjonował i przyciągał 

nowych klientów. Działamy też mocno tak jak powiedziałam nad systemem informatycznym, 

stroną internetową, takimi działaniami marketingowymi, jakby samymi produktami, ofertą 

produktów, żeby nie zamykać się na klientów przede wszystkim młodych – na jakieś 

innowacje, czyli płatności mobilne, aplikacje mobilną, to są rzeczy, które przyciągają przede 

wszystkim młode osoby. Nie chcemy też takiej sytuacji, że są starsze osoby, które są u nas 

klientami w pewnym momencie tych osób zabraknie, a nie będzie nowych klientów, którzy 

gdzieś tam dalej będą klientami tego banku i będą ten bank utrzymywać. Podsumowując 

odnośnie oddziałów. Obserwujemy odziały białostockie, tak naprawdę bardziej punkty 

obsługi klienta i na pewno będziemy podejmować decyzje w tym aspekcie.” 

Radny Piotr Czartoszewski: „Było pomysł oprocentowania udziałów. Czy w tym kierunku 

idzie bank nadal?” 

Wiceprezes Pan Tomasz Gromada: „Tak. Jest polityka dywidendowa, która została 

ustalona zanim jeszcze ja przyszedłem do banku. Z tego, co wiem było to spotkanie z częścią 

klientów banku w tej sprawie. Decyzja jest jak najbardziej podtrzymana. Powiem też jak to 

wygląda. Jeśli chodzi o kwestię oprocentowania udziałów to zysk, który bank wygeneruje na 

koniec roku może być przeznaczony m.in. tak jak Pan powiedział na dywidendy i chcemy 

żeby tak było. Natomiast sama dywidenda i same udziały – ten zysk z dywidendy będziemy 

chcieli dopisywać do udziałów. Ponieważ tak jak Państwo wiecie Bank jest pod szczelnym 

okiem Komisji Nadzoru Finansowego i ma nałożony plan, który musi zrealizować do 2020 

roku. Z tego też względu dywidenda, która będzie dopisywana do udziału nie może być w 

tym okresie wypłacona klientom. Na planie naprawczym, po spełnieniu wszystkich założeń 

nałożonych przez KNF jak najbardziej. Natomiast cały czas podtrzymujemy tą politykę i mało 

tego chcielibyśmy i zaczynamy akcję pozyskiwania udziałów dla banku, żeby zwiększyć 

kapitały własne banku. I to też uspokajając ‘potrzebne są kapitały do banku, bo bank ma się 

źle’ – to nie o to chodzi. Kapitał banku własny przede wszystkim świadczy o kondycji banku, 

ale też o stabilności i wielkości. Pozwala przy pewnych wskaźnikach bardziej regulować 

kwestie przyznawania kredytów, wielkości tych kredytów, więc ma wpływ na bardzo dużo 

czynników i przede wszystkim bardzo pomaga w rozwoju banku. Dlatego też w tym 
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momencie będziemy kładli bardzo duży nacisk na pozyskanie nowych udziałowców. Na 

zwiększenie udziałowców, którzy już posiadają udziały w banku, ale to też ma być powiązane 

z prowadzonym dialogiem przez Państwa. Żeby każdy udziałowiec, który będzie u nas w 

banku miał świadomość tego, co się dzieje, jak to wszystko wygląda, żeby był spokojny o 

swoje środki i żeby ten dialog i przepływ informacji był prawidłowy. Odnośnie dywidendy 

cały czas podtrzymujemy tą politykę. Może jeszcze jakieś pytania?” 

Radny Piotr Czatroszewski: „W takim razie może spada też procent kredytów zagrożonych? 

Czy jest szansa żeby to spadło?” 

Wiceprezes Pan Tomasz Gromada: „Tak. Jeżeli chodzi o kredyty zagrożone w banku, bo 

oczywiście taka sytuacja jak najbardziej była. Cały czas pracujemy nad portfelem 

kredytowym kredytów zagrożonych. Ten procent kredytów zagrożonych jak najbardziej 

spada. Prowadzone są też bardzo mocne działania windykacyjne wobec podmiotów, które nie 

wywiązały się ze spłatą, czyli nie spłacały tych kredytów. Więc staramy się uporządkować jak 

najbardziej portfel, żeby też uwolnić rezerwy. Jest na to kładziony bardzo duży nacisk. Tak 

jak też Pan dobrze nawiązał do portfela kredytów zagrożonych, na który pracujemy i który się 

jak najbardziej zmniejsza. Chcemy też generalnie przemodelować portfel klientów naszego 

banku może też nie chcę, żeby źle to nie zostało odebrane, że pewnym klientom nie będziemy 

udzielać kredytów, ale na pewno nam zależy na przemodelowaniu portfela pod tym kątem, 

żeby cały portfel kredytowy był bezpieczny dla banku. A mianowicie bardziej się 

zaangażować też w klientów indywidulanych, może w kredyty hipoteczne, małe kredyty 

gotówkowe, kredyty dla rolników. Tak, żeby większości portfela kredytowego banku nie 

stanowili przedsiębiorcy i żeby to nie były duże i bardzo duże kredyty. Chcemy ten wskaźnik 

regulować i pracujemy nad tym portfelem. Teraz jesteśmy też po rozmowach z niektórymi 

deweloperami, żeby mieć przełożenie na tych klientów, żeby móc dotrzeć do klientów i 

oferować im również kredyty hipoteczne, czyli tak naprawdę dobre, bezpieczne kredyty. 

Kredyty gotówkowe dla rolników. Kredyty dla przedsiębiorców też, jak najbardziej i z tego 

się nie wycofujemy, ale żeby to nie były kilkunastomilionowe kredyty. Jeżeli taki kredyt 

mielibyśmy udzielić to w zabezpieczeniu w konsorcjum z innym bankiem, żeby działać, ale 

bezpiecznie i przemodelować portfel.” 

Radny Piotr Czartoszewski: „Mam jeszcze pytanie z tym związane, skoro Pan twierdzi, 

żeby udzielać teraz kredyty bezpieczne hipoteczne itp. to w związku z tym, czy to oznacza, że 

te kredyty, które były udzielone w poprzednich latach mogły być po prostu nieudzielone, bądź 

też udzielone nieprawidłowo.” 

Wiceprezes Pan Tomasz Gromada: „Powiem w ten sposób. Zawsze można było wysunąć 

wniosek, że tamtego kredytu można było nie udzielić. Nie chcę oceniać tego, co się działo 

zanim tutaj przyszedłem, bo nie taka moja rola. Nie wiem, czy na tamta chwilę można było 

podjąć decyzję, żeby tych kredytów nie udzielić, bo nie byłem bezpośrednio przy udzielaniu 

tych kredytów. Natomiast historia pokazała, że warto było tych kredytów nie udzielać, jeżeli 

one na dzień dzisiejszy się nie spłacają. W tym momencie patrząc na procesowanie wniosków 

kredytowych i ostrożność takie sytuacje nie będą mieć miejsca. Już do nas dochodzą sygnały, 

że wielu klientów, może nie wielu, ale część klientów nie dostaje u nas finansowania, nie jest 

ono udzielane, bo jakieś wskaźniki są za wysoko. Gdzieś pójdzie do innego banku i to 

finansowanie dostanie. Może w pewnym momencie bank za bardzo zaostrzył politykę 

kredytową. Teraz też pracujemy, jesteśmy na etapie zmniejszania trochę tych wskaźników, 

żeby klient, który jest u nas wieloletnim klientem, który ma przepływy przez konto, wpływają 
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do nas środki, który miał już niejeden kredyt i ten kredyt został spłacony w terminie, żeby ten 

kredyt uzyskał. Wszystkie te wskaźniki regulujemy. Natomiast nie omijając pytania, które 

Pan zadał, bo też uważam, że to nieładnie. Można pewnie było bardziej pochylić się nad 

pewnymi tematami, ale nie byłem w tamtym momencie i nie mogę powiedzieć, czy na tamten 

moment można było albo nie można było udzielić. Jestem tutaj od trzech miesięcy, jestem też 

od tego, żeby pewne rzeczy poukładać, żeby bank się cały czas rozwijał. Też tutaj pojawiłem 

się na zaproszenie nie unikając kontaktu z nikim, żeby rozpocząć ten dialog, te spotkania. 

Żeby nawet, jeżeli są osoby wśród Państwa, które w jakimś stopniu odeszły od nas z banku z 

jakichś powodów. Może z takiego powodu, że czuły się zagrożone pod względem swoich 

finansów osobistych, o które każdy wiadomo dba, czy firmowych, żeby do nas powróciły. 

Sytuacja banku na dzień dzisiejszy jest stabilna, nie ma żadnych przesłanek ku temu, że coś 

mogłoby się z bankiem złego zadziać. Tak jak mówię nie ma się czego obawiać, a decyzje, 

które były i to co się działo mam nadzieję, że już są historią. My pracujemy usilnie nad tym, 

żeby ten bank rozwijać. Nie żeby stał w tym miejscu co jest tylko, żeby go rozwijać i 

poprawić. Dziękuję bardzo.”  

 

Przystąpiono do omówienia punktu porządku obrad Informacja o przebiegu wykonania 

budżetu gminy oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym 

o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2018 r. Przewodniczący Rady udzielił 

głosu Skarbnik Gminy Pani Annie Wiśniewskiej, która przystąpiła do przedstawiania 

informacji.  

Z wnioskiem formalnym o skrócenie czasu wypowiedzi i przedstawienie najważniejszych 

punków informacji wystąpił Radny Jan Ołdakowski argumentując, iż jest to obszerny 

materiał, który szczegółowo został przedstawiony podczas wspólnego posiedzenia Komisji 

Rady Miejskiej. 

Wniosek został poparty przez Radnych jednogłośnie. 

Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska omówiła informację o przebiegu wykonania 

budżetu gminy oraz informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym 

o przebiegu realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Radnych chce zabrać głos w 

dyskusji. 

Radni nie zabrali głosu i nie zgłosili uwag do przedstawionej informacji. 

 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  

Informację przyjęto następującym rozkładem głosów: 

- za przyjęciem informacji – 12 głosów, 

- przeciw podjęciu informacji – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 2 głosy.   
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy oraz 

informacji o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu 

realizacji przedsięwzięć za I półrocze 2018 r. została przyjęta. 

(informacja dołączona do protokołu) 

 

Ad. 8. Informacja z przebiegu wykonania planu finansowego Gminnego Ośrodka 

Kultury w Szepietowie za I półrocze 2018. 

Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska przedstawiła informacja z przebiegu wykonania 

planu finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie za I półrocze 2018. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z Radnych chce zabrać głos w 

dyskusji. 

Radni nie zabrali głosu i nie zgłosili uwag do przedstawionej informacji. 

 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych.  

Informację przyjęto następującym rozkładem głosów: 

- za przyjęciem informacji – 13 głosów, 

- przeciw podjęciu informacji – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 1 głos.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Informacja z przebiegu wykonania planu 

finansowego Gminnego Ośrodka Kultury w Szepietowie za I półrocze 2018 została 

przyjęta. 

(informacja dołączona do protokołu) 

 

 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Wysokomazowieckiemu w formie dotacji celowej. 

Burmistrz zapoznał z tematem projektu uchwały: „ Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Sprawa dotyczy budowy drogi powiatowej na odcinku Wojny Krupy – Wojny Szuby 

Włościańskie (za remizą w lewo). Rozmawialiśmy o tym na wcześniejszych komisjach. Jest 

to droga powiatowa, którą wpisaliśmy do budżetu do realizacji we współfinansowaniu z 

Powiatem Wysokomazowieckim. Odbyły się dwa przetargi na tą drogę: kwota pierwszego 

przetargu 1,8 mln za ten odcinek drogi. Przetarg został powtórzony przez Zarząd Dróg 

Powiatowych – w drugim przetargu wyszła kwota 1,4 mln (z groszami). W związku z tym, że 
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został wyłoniony wykonawca my musimy dopłacić zgodnie z ustaleniami 50 % tej od kwoty 

inwestycji. W związku z tym, żeby tą drogę wykonać musimy udzielić pomocy Powiatowi 

Wysokomazowieckiemu w formie dotacji w kwocie 700.392,00 zł. Pewnie powiecie Państwo, 

że drogo, ale takie są ceny. Powiat też robił co mógł, żeby obniżyć te koszty - wykonawców 

nie ma. Wykonawcą tego odcinka drogi będzie firma MAXBUD z Bielska. Temu odcinkowi 

remont się należy, wie o tym każdy kto nim przejeżdżał. W tej chwili jest to chyba najgorsza 

droga na ternie naszej gminy: są uszkodzenia asfaltu, stoi woda na tej drodze. W ramach 

inwestycji będą również wykonane nowe przepusty. Nie będzie tam nadmiernych luksusów, 

bo będzie to asfalt i obsadzone krawężniki. Także ewentualnie chodniki to w latach 

następnych. Ale wydaje mi się, że zgodnie z tym, co planowaliśmy na początku powinniśmy 

ten odcinek drogi zrobić.” 

Radni nie zabrali głosu. 

Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 

Uwag do treści nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 0 głosów.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Wysokomazowieckiemu w formie dotacji celowej. 

(uchwała nr XXXVI/262/18 dołączona do protokołu) 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska zapoznał z projektem uchwały. 

Radnie nie zabrali głosu. 

Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 

Uwag do treści nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 9 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 5 głosów.   
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Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2018 rok. 

 (uchwała nr XXXVI/263/18 dołączona do protokołu) 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2018-2021 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2023. 

Z tematem uchwały zapoznała Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska. 

Radnie nie zabrali głosu w sprawie. 

Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 

Uwag do treści nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 4 głosów.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2018-2021 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 

zobowiązań na lata 2018-2023. 

 (uchwała nr XXXVI/264/18 dołączona do protokołu) 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniego 

Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Szepietowo na lata 2017-

2021. 

Z tematem projektu uchwały zapoznał Burmistrz Szepietowa: „Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, zmiana Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy 

spowodowana jest potrzebami lokalowymi w Szkole Podstawowej w Wojnach Krupach. Tak 

jak Państwo wiecie mieliśmy tam w zasobie mieszkaniowym dwa mieszkania pracownicze. 

W jednym mieszkaniu mieszkała nauczycielka, która odeszła na emeryturę, a w drugim 

mieszka chyba sprzątaczka pracująca w tamtej szkole. W związku z tym, że szkoła musi się 

stać się po reformie szkołą ośmioklasową brakuje pomieszczeń. Ponieważ Pani nauczycielka 

wyprowadziła się z mieszkania to chcielibyśmy lokal, w którym mieszkała przyłączyć do 

szkoły. Prace adaptacyjne są już tam w trakcie. Szkoła potrzebuje dodatkowych pomieszczeń 

i chcielibyśmy, żeby to jedno mieszkanie z zasobu mieszkaniowego Gminy wykreślić i będzie 

to teren szkoły, czyli będzie dodatkowa klasa w tym mieszkaniu.”  

Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 

Uwag do treści nie zgłoszono. 
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Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 0 głosy.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Szepietowo 

na lata 2017-2021. 

 (uchwała nr XXXVI/265/18 dołączona do protokołu) 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

Burmistrz zapoznał z projektem uchwały: „Szanowni Państwo sprawa dotyczy 

nieruchomości położonej w Dąbrówce Kościelnej. Co prawda uchwała dotycząca zbycia 

nieruchomości została zdjęta z porządku dziennego, bo Państwo nie wyraziliście zgody na 

zbycie, ale uregulowanie granic tych nieruchomości jest w interesie Gminy. Pomiary 

geodezyjne zostały wykonane i żeby uregulować granice prawne tej nieruchomości, której 

właścicielem jest nasza Gmina. Musielibyśmy dokonać zamiany tej części, która jest 

wgrodzona w naszą działkę, za tą część gdzie my jesteśmy wgrodzeni w działkę sąsiada. 

Przeniesienie na rzecz właściciela nieruchomości działki kawałka gruntu o powierzchni 

0,0034 ha, natomiast na rzecz Gminy o powierzchni 0,0003 ha. Dzięki temu mielibyśmy już 

uregulowany stan prawny nieruchomości i byłoby tak jak powinno być.” 

Radnie nie zabrali głosu. 

Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 

Uwag do treści nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 0 głosów.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

zamianę nieruchomości. 

 (uchwała nr XXXVI/266/18 dołączona do protokołu) 
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Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie darowizny 

nieruchomości. 

Z tematem projektu uchwały zapoznał Burmistrz Szepietowa: „Szanowni Państwo działki, 

które chcemy przyjąć w drodze darowizny do mieszkańców naszej gminy położone są wzdłuż 

obecnie modernizowanej drogi z Dąbrowy Łazy w kierunku Dąbrowy Nowa Wieś. Droga ta 

miała nieuregulowany przebieg. Został zrobiony projekt, żeby ona wyglądała normalnie. W 

kilku miejscach wchodzi w działki prywatnych właścicieli. Właściciele tych działek wyrazili 

zgodę, żeby przekazać nieodpłatnie na rzecz Gminy te fragmenty działek w celu 

uregulowania granic tej drogi, która tak jak mówiłem jest w trakcie remontu. Żeby formalnie 

mogło się to odbyć to potrzebna jest uchwała Rady, że my taką darowiznę od mieszkańców, 

którzy mają działki wzdłuż tej drogi przyjmujemy. Jest to w celu uregulowania granic drogi 

gminnej biegnącej w stronę Nowej Wsi.” 

Radni nie zabrali głosu. 

Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 

Uwag do treści nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 0 głosów.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

przyjęcie darowizny nieruchomości. 

 (uchwała nr XXXVI/267/18 dołączona do protokołu) 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Szepietowo. 

Z tematem projektu uchwały zapoznała Sekretarz Gminy Pani Elwira Zaręba: „Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado. Ustawa z 10 stycznia 2018 roku wprowadziła zmiany do 

dwóch ustaw: ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz 

zmiany do ustawy o bezpieczeństwie imprez masowych. W ustawie o wychowaniu w 

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi ustawa wprowadza między innymi zmianę w 

brzmieniu art. 12. Zgodnie z tym nowym brzmieniem Rada Gminy ma obowiązek ustalić w 

drodze uchwały maksymalną liczbę zezwoleń (a nie jak dotychczas liczbę punktów 

sprzedaży) na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie gminy odrębnie dla poszczególnych 

rodzajów napojów alkoholowych do spożycia w miejscu sprzedaży i poza miejscem 

sprzedaży oraz zasady usytuowania na terenie gminy miejsc sprzedaży i podawania napojów 

alkoholowych. Ponadto Rada Gminy może - nie ma obowiązku, ale jakby była taka wola to 
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może ustalić w drodze uchwały maksymalną liczbę zezwoleń odrębnie dla poszczególnych 

sołectw i ograniczenia w godzinach nocnej sprzedaży napoi alkoholowych przeznaczonych do 

spożycia poza miejscem sprzedaży. Przed podjęciem tych uchwał Rada Gminy zasięga opinii 

jednostki pomocniczej gminy, a w miejscowościach, w których rozmieszczone są jednostki 

wojskowe po zasięgnięciu opinii właściwych dowódców garnizonów. Dzięki pomocy Pań i 

Panów Sołtysów polegającej na zorganizowaniu zebrań wiejskich, wypełnieniu i dostarczeniu 

do Urzędu Miejskiego odpowiedniej dokumentacji projekt uchwały został zaopiniowany 

przez wszystkie sołectwa naszej gminy oraz przez dowódcę garnizonu Białystok i podlega 

przedłożeniu celem uchwalenia.”  

Radni nie zabrali głosu. 

Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 

Uwag do treści nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 0 głosów.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej 

liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc 

sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na terenie Gminy Szepietowo. 

 (uchwała nr XXXVI/268/18 dołączona do protokołu) 

 

 

 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Szepietowo. 

Z tematem projektu uchwały zapoznała Sekretarz Gminy Pani Elwira Zaręba: „Wysoka Rado 

na skutek zmiany ustawy z 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym nałożono na 

dotychczasową ustępującą Radę obowiązek uchwalenia statutu, który będzie obowiązywał 

następną Radę w następnej kadencji. Przedstawiony nowy statut zawiera oprócz 

dotychczasowej treści nowe wymagane prawem uregulowania tj.: oprócz istniejących stałych 

komisji tworzy się komisję do spraw skarg, wniosków i petycji. Nowe utworzona komisja 

będzie funkcjonować na takich samych zasadach jak istniejące stałe komisje. Sesje Rady będą 

rejestrowane za pomocą urządzeń rejestrujących głos i obraz. Radni będą głosować za 

pomocą elektronicznego systemu głosowania. Ponadto Radni będą zgłaszać interpelacje  

i zapytania w formie pisemnej. Natomiast istniejące w tej chwili kluby radnych będą 

posiadały inicjatywę uchwałodawczą. Dziękuję to takie najważniejsze zmiany.” 

 

Radni nie zabrali głosu. 
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Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 

Uwag do treści nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 0 głosów.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminy Szepietowo. 

 (uchwała nr XXXVI/269/18 dołączona do protokołu) 

 

 

Ad. 17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

Z tematem projektu uchwały zapoznał Burmistrz: „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 

Rozmawialiśmy na komisji o potrzebach poprawiania czasami uchwał. Tutaj znowu pojawiła 

się taka sytuacja, że na skutek zarządzenia pokontrolnego wydanego przez Wojewódzki 

Inspektorat Ochrony Środowiska, który był na kontroli w Urzędzie Miejskim. Mieli 

zastrzeżenia do uchwały z 2013 roku w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów. Także nawiązując do rozmowy na komisji może czasami 

lepiej jak poprawiają na bieżącą jak każą poprawiać po 5 latach - bo się doczytali, że coś było 

nie tak. W każdym razie po tej kontroli instytucja kontrolująca, czyli WFOŚ zarządził, że w 

naszej uchwale z dnia 27 czerwca 2013 r. powinien znaleźć się zapis (w sumie takie 

kosmetyczny) dotyczący sposobu wnoszenia reklamacji przy niewłaściwym odbiorze 

odpadów. Zapis ten miałby brzmieć: ‘Przypadki niewłaściwego świadczenie usług przez 

przedsiębiorcę odbierającego odpady komunalne od właścicieli nieruchomości lub 

prowadzącego punt selektywnego zbierania odpadów komunalnych należy zgłaszać do 

Urzędu Miejskiego w Szepietowie pisemnie lub w formie elektronicznej na adres mailowy 

um@szepietowo.pl.’ Jest to jak gdyby doprecyzowanie metody zgłaszania reklamacji. W tej 

chwili nie mamy takiego zapisu. Najczęściej odbywa się to tak, że ktoś dzwoni do Pawła  

z krzykiem, że mu śmieci nie zabrali. Teraz WFOŚ zarządził, że ma się to odbywać w formie 

pisemnej, żeby Gmina, miała wobec firmy odbierającej odpady podkładkę na niewłaściwą 

realizację usług. Jest to takie drobne uzupełnienie tej uchwały z 2013 roku w tym przypadku 

wskazane przez instytucję kontrolującą.” 

 

Radni nie zabrali głosu. 
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Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 

Uwag do treści nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 0 głosów.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

 (uchwała nr XXXVI/270/18 dołączona do protokołu) 

 

 

Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Aktualizacji Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Szepietowo na lata 2015 – 2020 r. 

Głos zabrał Burmistrz: „Szanowni Państwo Plan Gospodarki Niskoemisyjnej jest to 

dokument, który Gmina musi obowiązkowo posiadać, który określa plany Gminy i działania 

podejmowane w celu poprawy jakości środowiska na ternie gminy. Taki plan mieliśmy 

opracowany i przyjęty przez Radę w 2015 roku. W między czasie sytuacją się trochę zmieniła 

i pojawiła się realna szansa na doprowadzenie gazu i modernizację oświetlenia ulicznego. 

Żeby mieć szansę na uzyskanie dofinansowania z funduszy unijnych na działania 

proekologiczne musieliśmy dokonać aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej, bo tylko 

na działania zapisane w tym planie jest możliwość ubieganie się o potencjalne 

dofinansowanie. Pozwolicie Państwo, że przeczytam jedynie inwestycje priorytetowe 

zapisane w tym planie, czyli to co Gmina zamierzałaby zrobić w celu poprawy jakości 

środowiska na ternie gminy.  

- Na pierwszym miejscu jest tutaj wpisana termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego, 

która jest już w toku. Była ona w poprzednim planie i jest przeniesiona do tego, czyli jak 

Państwo wiecie jest tutaj duże dofinansowanie na tą termomodernizację.  

- Dalszą sprawą jest wymiana kotłów węglowych w budynkach mieszkalnych osób 

fizycznych na terenie gminy na piece gazowe. Chcielibyśmy ubiegać się o dofinansowanie na 

ten cel. Jedyna szansa na to będzie pod warunkiem, że zapis znajdzie się w omawianym 

dokumencie.  

- Następna sprawa wymiana kotłów węglowych w budynkach użyteczności publicznej – 

chodzi tutaj o szkoły i budynek ośrodka zdrowia.  

- Kolejna rzecz o której wspominałem modernizacja oświetlenia ulicznego na 

energooszczędne na terenie Szepietowa. Czy LEDy to nie wiem, bo zdania są podzielone. Z 

wyliczeń Zakładu Energetycznego wynika, że przy średnim użytkowaniu oświetlenia ledowe 
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mają żywotność w granicach 5 lat. Natomiast są w tej chwili rozwiązania z żarówkami 

energooszczędnymi, a zwłaszcza ze sterowaniem, które przyciemnia żarówki na noc, żeby się 

świeciły, ale na pół mocy. Bardziej w tym kierunku będziemy szli, żeby tak robić. Opraw 

ledowych się nie naprawia – trzeba wszystko wymieniać. Fachowcy twierdzą, że 

oszczędności wynikające z LEDów wcale nie są aż tak duże. Z tego co mówili z GDDKiA na 

swoich odcinkach dróg ledów nie montują – chyba, że bardzo samorząd się uprze i chce 

LEDy to wtedy robią, ale raczej starają się robić normalne żarówki.  

- Dalszą rzecz, która mamy wpisaną w planie to budowa farmy fotowoltaicznej. Był taki 

zapis, że na terenie gminy powstanie i nie wiem czy Państwo wiecie, ale powstaje. Firma w 

tej chwili ubiega się już o pozwolenia na budowę farmy fotowoltaicznej gdzieś na Żakach – w 

obrębie Szepietowo – Żaki. 

- Tunel słoneczny do osuszania osadów ściekowych – w naszej oczyszczalni ścieków. 

- Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii do wzrostu efektywności energetycznej w 

gospodarce wodno-kanalizacyjnej - chodzi tutaj o montaż instalacji fotowoltaicznych na 

stacjach uzdatniania wody, żeby obniżyć koszty ich funkcjonowania. 

- Wymiana źródeł energii elektrycznej na odnawialne źródła energii w gospodarstwach. - 

Wymiana źródeł ciepła z węglowych na odnawialne tutaj z wykorzystaniem ciepła.  

- Budowa małej elektrowni (biogazowni) – mamy tak zapisane, bo były takie pomysły. Co 

prawda pojawiły się tam problemy z finansowaniem tych biogazowni – nabór został 

unieważniony, bo prawdopodobnie wszystkie biogazownie były jednego producenta. Jeden 

producent objechał, namówił ludzi i w związku z tym nabór został unieważniony. Myślę, że 

jest realne, żeby były jeszcze nabory na te małe biogazownie.  

- Działania edukacyjne.  

- Zamówienia w oparciu o systemy zielonych zamówień przy przetargach, czyli preferowanie 

dostawców, którzy korzystają z energetyki odnawialnej.  

- Efektywne planowanie przestrzenne ukierunkowane na inwestycje w odnawialne źródła 

energii. Mówiłem o tym na poprzedniej sesji będziemy próbowali zmienić plan 

zagospodarowania przestrzennego całej gminy. Jest to związane po części z istniejącymi 

wiatrakami, które na skutek zmiany przepisów blokują możliwość budowy w pobliżu tych 

wiatraków. Druga rzecz potrzebne jest poszerzenie granic miasta, co wiąże się z szansą 

uzyskania działek od Lasów Państwowych. Gmina może pozyskać takie działki, które są w 

obrębie miejscowości. 

- Biogazownie rolnicze w gospodarstwach. Remonty dróg, które w naszej ocenie mogłoby 

skrócić trasy autobusów dowożących uczniów do szkół do Dąbrówki i do Wojen.  

- Wymiana nośników energii cieplnej z oleju opałowego na gaz.  

- Prace termomodernizacyjne w budynkach spółdzielni mieszkaniowej – w tej chwili 

inwestycja jest w trakcie realizacji (Spółdzielnia Mieszkaniowa robi termomodernizację 

bloków). Działania te zostały opisane. Całe te 172 strony są to opisy i wyliczenia, jaki będzie 

to miało wpływ na środowisko, na ile poprawi jakość tego środowiska, zmniejszy emisję. Jest 

to aktualizacja dokumentu przyjętego przez Państwa w 2015 roku. Zmiana jest wymuszona 

zmianą sytuacji związanej z możliwościami wynikającymi głównie z gazu.”  

 

Radni nie zabrali głosu. 

Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 
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Uwag do treści nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie.  

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 0 głosów.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę w sprawie przyjęcia do realizacji 

Aktualizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Szepietowo na lata 2015 – 

2020 r. 

(uchwała nr XXXVI/271/18 dołączona do protokołu) 

Ad. 19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXV/260/18 w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Szepietowo. 

Zastępca Burmistrza Pan Michał Gąsowski zapoznał z tematem projektu uchwały: 

„Szanowni Państwo na poprzedniej sesji ta uchwała była procedowana, natomiast po kontroli 

nadzoru okazało się, że niektóre zapisy nie powinny się w niej jednak znaleźć. Ja poprawiając 

uchwałę usunąłem tylko dodatek mieszkaniowy, bo on już nie ma zastosowania. Natomiast 

okazało się, że nadzór nie życzy sobie, aby regulować rzeczy, które są uregulowane tj. forma 

przyznawania dodatku za wysługę lat, dodatku motywacyjnego – czy on jest płacony z góry, 

czy z dołu. W związku z tym wszystkie te zapisy zostały usunięte i w tej formie regulamin 

przedkładamy do akceptacji Rady.” 

Radni nie zabrali głosu. 

Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 

Uwag do treści nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 2 głosy.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę zmieniającą uchwałę nr 

XXXV/260/18 w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez Gminę Szepietowo. 

 (uchwała nr XXXVI/273/18 dołączona do protokołu) 
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Ad. 20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXV/261/18 z dnia 25 lipca 2018 

roku zmieniającą uchwałę w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru zajęć dla kadry kierowniczej, ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli niewymienionych w art. 42 ust. 3 

Karty Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących w ramach stosunku pracy w szkole 

obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze 

godzin. 

Zastępca Burmistrza Pan Michał Gąsowski zapoznał z tematem projektu uchwały: „Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Goście sytuacja w miarę podobna do poprzedniej 

uchwały. Tutaj nadzór stwierdził, że zamieszczony w paragrafie drugim sposób wyliczania 

uśrednionego pensum nie powinien się tu znaleźć, gdyż ostania nowelizacja Karty 

Nauczyciela szczegółowo sama to rozjaśnia. Dodam tylko, że forma w tym paragrafie jest 

zgodna z uchwałą, ale nadzór twierdzi, że jeżeli prawo znajduje się w akcie wyższym nie 

powinno się znajdować w prawie miejscowym w związku z tym usuwamy paragraf 2  

i odnoszący się do niego paragraf 3 i w tej formie przedkładam do decyzji Rady.” 

Radni nie zabrali głosu. 

Przewodniczący zapoznał z treścią uchwały. 

Uwag do treści nie zgłoszono. 

Przeprowadzono głosowanie.   

  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwałę podjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 2 głosy.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że podjęto uchwałę zmieniającą uchwałę nr 

XXXV/261/18 z dnia 25 lipca 2018 roku zmieniającą uchwałę w sprawie zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla kadry 

kierowniczej, ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

niewymienionych w art. 42 ust. 3 Karty Nauczyciela oraz nauczycieli realizujących w 

ramach stosunku pracy w szkole obowiązki określone dla stanowisk o różnym 

tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin. 

 (uchwała nr XXXVI/273/18 dołączona do protokołu) 

 

 

Ad. 21. Odpowiedzi na interpelacje.  

Burmistrz nie udzielił odpowiedzi w związku z faktem, iż żadna interpelacja nie została 

wniesiona. 
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Głos zabrał Radny Jan Ołdakowski: „Chciałbym przy okazji podjętej uchwały dotyczącej 

Plany Gospodarki Niskoemisyjnej poruszyć temat składu węgla, który mieści się przy ulicy 

Głównej – po dawnym placu buraczanym. Z tego składu Gmina nic nie ma, dlatego, że ludzie 

tam pracujący przyjeżdżają z Bielska (może jeden człowiek z terenu gminy pracuje). Jak 

rozładowują przyjeżdżają z Bielska, może czasami jakiś nasz przyjedzie. Ładowarka 

przyjeżdża z Białegostoku. Obroty obserwując to wszystko ja nie wiem jakie są, ale ok 10.000 

ton miesięcznie. Chodzi mi o to, że mieszkańcy zwracają się do Radnych i mówią: ‘Panowie 

zróbcie coś z tym. Cmentarz cały jest zasypany miałem. Czyścić trzeba co dwa tygodnie. 

Ludzie mieszkający w promieniu 200 m tak samo mają ten problem. Nie wiem niektórzy nie 

mówią, może coś im tam dali, może zrekompensowali. Mi może trochę nie ładnie mówić, bo 

ktoś powie, że konkurent konkurenta zwalcza. Ale ja, na co innego chcę zwrócić uwagę – oni 

są jak gdyby firmą uprzywilejowaną w stosunku do przedsiębiorców, którzy na tym terenie 

pracują. W tą sobotę obowiązywał zakaz jazdy pojazdów ciężarowych powyżej 12 ton - nie 

dotyczył np. transportu artykułów spożywczych, zboża, produktów rolnych. Dotyczy 

wszystkich towarów, które się przewozi (np. żwir itp.) – tego wozić nie można. Natomiast oni 

przewieźli ponad 1.000 ton węgla i nikt na to nie zwrócił uwagi. Jakby węgiel z importu był 

priorytetem. Mówi się, że import jest niewskazany, bo deficyt itd. – powinno być inaczej. Do 

Pana Burmistrza nie mam pytania tylko ogólnie zwracam uwagę na problem. Dziękuję 

bardzo.” 

Burmistrz: „Nie jest to pytanie, ale spróbuję odpowiedzieć. Po sobotnim telefonie od Pan 

Jana podjęliśmy interwencję. Skontaktowałem się z Kierownikiem naszego posterunku i było 

zgłoszenie przekazane do Komendy Powiatowej – myślę, że Policja była na interwencji. Więc 

trochę ich poganiali, ale wiadomo nie zabronili. Natomiast dopilnowali przynajmniej, żeby 

samochody były przykryte i nie kurzyły. Jeśli chodzi o zakaz jazdy to nie wiem, bo tak do 

końca to Policja też nie wiedziała, czy jest czy nie ma w tą sobotę, to chyba jest też 

uzależnione od wysokości temperatury.” 

Radny Marek Pabich: „Ruch drogowy na pewno wiedział.” 

Burmistrz: „Ruch drogowy miał być. Także jak coś mogli zrobić żeby to opanować to 

zrobili. Natomiast my cały czas próbujemy coś zrobić. W tej chwili po ostatniej wizycie 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska, który tak jak Państwo wiecie, będzie miał 

duże większe kompetencje jak dotychczas – chyba jest to związane z tymi pożarami 

wysypisk, które nie wiadomo z jakiego powodu się odbywały. W tej chwili Wojewódzki 

Inspektorat Ochrony Środowiska będzie mógł w każdej chwili wyjść do firmy i dokonać 

kontroli bez zapowiedzi i uprzedzenia. Do tej pory musieli wcześniej poinformować, więc oni 

wszystko sprzątali, nic się nie ładowało, nic się nie sortowało i przyjeżdżająca kontrola nie 

była w stanie niczego stwierdzić. W tej chwili tak jak mówiłem będą mogli wejść w każdej 

chwili bez zapowiedzi. Mamy też od nich deklarację na piśmie, że zostaną ustawione 

urządzenia pomiarowe dotyczące pomiarów zapylenia w obrębie całego placu. Do tej pory 

tych urządzeń nie mieli, bo mieli profesjonalne stacje z Białymstoku i Łomży. Obecnie zostali 

wyposażenie w przenośnie urządzenia do pomiaru zapylenia i urządzenia te zgodnie z 

obietnicą zostaną ustawione we wrześniu i będą dokonywane pomiary. Firma jest uciążliwa 

dla wszystkich, bo niszczy drogi, kurzy i utrudnia życie, a tak jak Pan Ołdakowski powiedział 

korzyści dla Gminy nie ma z tego żadnej - chyba, że ktoś kupi trochę węgla dla siebie trochę 

taniej. Tak jak wspominałem Państwu rozmawiałam z kilkoma posłami na ten temat. Niby w 
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telewizji się mówi, że to konkurencja i nie powinno się tego węgla importować, ale z drugiej 

strony my nie mamy dostatecznej ilości węgla krajowego. Państwo też oko przymyka na ten 

import, bo sporo kopalni zostało pozamykanych. Nie wiem to już jest wyższa polityka jak to 

działa, bo ja jak rozmawiałem z Posłem Piątkowskim, który u nas był obiecywał, że podejmie 

jakąś interwencję i nic się nie dzieje. Wydaje mi się, że jednak jakaś aprobata na ten import 

jest. W każdym bądź razie my, co możemy zrobić to robimy i robimy to poprzez Ochronę 

Środowiska.” 

Radny Jan Ołdakowski: „Mi nie chodziło o to, żeby zatrzymać import. Tego węgla 

prawdopodobnie krajowego by nie starczyło, więc import musi być. Chodzi tylko o to żeby ci 

przedsiębiorcy, który importują i te firmy nie czuły się w naszym kraju lepiej od nas, bo my 

jesteśmy zdołowani. My płacimy podatki. Bądźmy szczerzy, jeżeli samochód ciężarowy ktoś 

zarejestrował w naszej Gminie to udział w podatku jest 650.000 zł, a z tych pojazdów, które 

zarejestrowane są na białostockich numerach nie ma nic. Jedzie przez Szepietowo to kurzy, 

jedzie po ulicy gminnej niszczy drogi - o to mi chodzi. Jeżeli jest zakaz jazdy samochodów 

ciężarowych to ja mam zgłaszać i do Burmistrza dzwonić? Nie dzwoniłem na Policję, ale oni 

samo powinni to zauważyć, dowiedzieć się i wyłapać. Panowie jak jakiś rolnik wyjedzie po 

piwie to od razu znajdą i mandat wystawiają. Ja czegoś tu nie rozumiem. To o to mi chodzi.” 

Radny Marek Pabich: „Jakby tak łapali tych rolników to żaden by nie wyjechał. Panie Janie 

niech Pan nie przesadza.” 

Radny Jan Ołdakowski: „Ja nie przesadzam.” 

 

Ad. 12. Wolne wnioski i zapytania. 

Radna Renata Sosnowska zgłosiła wniosek o przekazanie środków wypracowanych na 

stołówce w roku szkolnych 2017/2018 do dyspozycji Dyrektora Szkoły z przeznaczeniem na 

cele remontowe. 

Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska: „Zapis o pokryciu dachu papą jest w uchwale 

Rady, więc teraz tylko Rada może zmienić to przeznaczenie. Środki są już w dyspozycji 

szkoły trzeba tylko zmienić ich przeznaczenie.” 

Radny Andrzej Szymoniak: „Wcześniej było określone konkretnie na pokrycie dachu papą.” 

Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska: „Państwo decydujecie o zmianie przeznaczenia.” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał wniosek pod głosowanie.  

Na stan 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, w głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

 

Wniosek przyjęto następującym rozkładem głosów: 

- za podjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw podjęciu uchwały – 0 głosów, 

- głosy wstrzymujące się – 0 głosów.   
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Radna Renata Sosnowska: „Proszę Państwa przeoczyliśmy jedną ulicę do zrobienia w 

Szepietowie. Mówiliśmy o ulicy Cichej, Mickiewicza i Sportowej, a została nam jedna mała 

uliczka pomiędzy 1 Maja i Kolejową – Wąska. Mieszkańcy zgłosili się żeby to zaplanować.” 

Radna Danuta Pawłowska: „Tam są cztery działki.” 

Radna Renata Sosnowska: „Nie wiemy czy jest tam kanalizacja zrobiona, co tam jest pod 

spodem. Czy tylko wystarczy jakąś kostkę położyć.” 

Sołtys Szepietowa Pan Andrzej Pietrzak: „Tak się składa, że akurat Wąską to robiłem ja. 

Miała być tam prowizorka po kanalizacji.” 

Radna Renata Sosnowska: „Czyli tam kanalizacja jest?” 

Sołtys Szepietowa Pan Andrzej Pietrzak: „Tak.”  

Przewodniczący Rady Miejskiej: „Panie Przewodniczący Ołdakowski proponuję, żeby 

Komisja Rozwoju, która będzie się zbierała przedyskutowała temat.” 

Radna Renata Sosnowska: „Kiedy będzie otwarcie rynku? O ile jest przesunięte?” 

Burmistrz: „Praca budowlane są prowadzone na bieżąco. Zostały jeszcze parkingi i dojazdy, 

które trzeba uporządkować. Przynajmniej częściowe użytkowanie parkingów, żeby dało się 

zatrzymać. Było to planowane na drugi etap.” 

Radny Marian Dąbrowski: „Urząd Miejski?” 

Burmistrz: „Urząd Miejski jest w trakcie. Tutaj nie da się uniknąć opóźnienia, bo już 

kilkukrotnie mieliśmy spotkanie z wykonawcą i inspektorami nadzoru. W tej chwili 

wykonawca wystąpił o przedłużenie terminu realizacji, ale raczej nie zgodzimy się bez 

konsekwencji dla niego, bo my też koszty ponosimy chociażby z czynszem, wynajmem 

pomieszczeń. Jeśli się nie wyrobi w tym terminie wynikającym z umowy będziemy naliczali 

kary umowne wykonawcy. W tej chwili został do wykonania to, co Państwo widzicie na 

zewnątrz te elementy drewniane w elewacji, montaż windy i schody. Instalacje elektryczne i 

komputerowe (zwiększany zakres) są już wykonane. Wentylacja jest już prawie zrobiona, 

posadzki są wylane. W tej chwili pracują glazurnicy, tylko jest ich za mało. Glazura, 

gipsowanie, malowanie i sufity podwieszane to jest to, co robi się w tej chwili. Ale mimo 

wszystko w naszej ocenie chyba nie uda się tego skończyć w terminie. Już nawet we własnym 

zakresie szukam. Problem jest ogólny nie mają ludzi do pracy. Tutaj nawet rozmawialiśmy z 

naszymi przedsiębiorcami, żeby kogoś mu podesłać - oczywiście na koszt głównego 

wykonawcy, żeby miał ludzi do roboty. Mamy obietnicę, że może kilka osób uda się zdobyć. 

Jakby większą siłą ruszyli do roboty to byłoby szybciej. Po prostu nie ma ludzi, ale to chyba 

wszystkich dotyczy w tej chwili. Mamy nadzieję, że skończy. Poszła już do niego informacja, 

że będą kary umowne. Został poinformowany Urząd Marszałkowski. Wniosek wykonawcy o 

wydłużenie terminy nas nie przekonuje, a Urząd Marszałkowie przekonuje jeszcze mniej. Bo 

tak jak Państwo wiecie najpierw powodem wydłużenia było to, że było za zimno – co było 

prawdą. A teraz powodem wydłużenia, że było za gorąco. Były podłączone protokoły BHP, 

że przy 30 stopniach wydajność pracowników spada. Wszystko się zgadza. Tylko, że przez 

ostatnie 3 miesiące nie było upałów. Upały pojawiły się w ostatnim miesiącu. Jakby było to 

robione w czerwcu i lipcu to byłoby trochę lepiej. Natomiast postęp jest w naszej ocenie jest, 

ale niezadowalający. Inspektorzy nadzoru ocenili, że glazurnicy, którzy wykonują pracę robią 
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to prawidłowo. Wykonawca materiały rzekomo ma wszystkie tylko kwestia położenia tego na 

ściany i podłogi. Widna też jest zamówiona, elewacja ta drewniana leży pod budynkiem, 

tylko kwestia montażu. Ale jest już 21 sierpnia. Nie ukrywam, że jest problem. Komisja 

Rozwoju na najbliższym posiedzeniu oceni zaawansowanie prac.” 

Sołtys Szepietowa Pan Andrzej Pietrzak: „Chciałbym powrócić do składu węglowego. Z 

tego co wiem była komisja z Państwowej Inspekcji Pracy i były kary za odzież ochronną, 

takie drobiazgi. To wyśmieli – właściciel czy kierownik śmiał się z tego. Nie małe to 

pieniądze, bo ponad 100.000 zł. Chodzi mi o to, że mając takie zyski to z kar oni się śmieją.” 

Burmistrz: „Szanowni Państwo wiecie już pewnie, że Dożynki Gminne odbywają się w tym 

roku w Wojnach – Krupach przy szkole. Jakże w imieniu współorganizatorów (Dyrektor 

Szkoły Podstawowej, OSP w Wojnach – Szubach, Ksiądz Proboszcz) zapraszam Państwa na 

Dożynki – sobota 8 września. Zacznie się mszą świętą o godzinie 12, którą będzie odprawiał 

biskup Bronakowski, bo będzie jeszcze przy tej okazji bierzmowanie. Później scena będzie na 

placu przy szkole i będą się tam odbywały główne uroczystości dożynkowe i uroczystości 

obchodów 90-lecia OSP w Wojnach. Później wszystkich Państwa gości zaproszonych, 

Państwa Radnych, Państwa Sołtysów jeszcze zaprosimy (tzn. strażacy zaproszą) na chwilę 

pod remizę OSP w Wojnach odbędzie się tam odsłonięcie tablicy pamiątkowej z okazji 90-

lecia straży i drobny obiad. Oficjalne uroczystości również strażackie łącznie z odznaczeniem 

sztandaru OSP odbędą się przy scenie przy szkole. Pana Komendant mam nadzieję, że też 

będzie. Sztandar będzie odznaczony, będą odznaczeni strażacy OSP. Uroczystość taka bardzo 

oficjalna, łącznie z podniesieniem flagi państwowej i odegraniem hymnu odbędzie się przy 

szkole, a część mniej oficjalna po odsłonięciu tablicy odbędzie się w remizie OSP. Także w 

imieniu organizatorów zapraszamy.” 

Przewodniczący Rady Miejskiej: „Proszę Państwa ja jeszcze mam dla Państwa Radnych 

mam taką prośbę. W związku z tym, że kadencja upływa proszę o złożenia do 16 września 

oświadczeń majątkowych ze stanem na dzień złożenia oświadczenia majątkowego. To jest 

bardzo ważna sprawa, żeby na koniec to uregulować.” 

Ad. 23. Zakończenie obrad. 

Z uwagi na brak dalszych zgłoszeń do dyskusji i wyczerpania porządku obrad XXXVI Sesji 

Rady Miejskiej Przewodniczący Rady zamknął obrad i zaprosił na kolejną sesję. 
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